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Nova app de seguretat  
ciutadana per contactar 
amb la Policia Local
Pàg.12

S’aprova el Pla 
estratègic de 
l’Esport
Pàg. 19

El pressupost augmenta les 
partides de serveis socials, 
educació i ocupació
Pàgs. 3-4-5

Tarifació social:
el preu deixa de ser
una barrera per accedir 
a les escoles bressol i
l’Escola de Música
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• Hora punta. De dilluns a divendres, de 9 a 10 h

•	El Mirall. De dilluns a divendres, de 10 a 13 h

• Informatius. De dilluns a divendres, a les 13 i a les 20 h

• El último de la noche. De dilluns a divendres, de 22 a 24 h

• Àrea de joc. Els dilluns, de 21 a 22 h

• Musicine (bandes sonores de cine). Els dijous,

 de 21 a 22 h

• Más allá de la historia (la cara més oculta de la història, 

amb enigmes, llegendes i misteris). Els dijous, de 00 a 

01.30 h

• El reportatge. Els divendres, a les 13.30 h i a les 20.30 h

• Passat simple (els fets més importants al món i a Sant 

Feliu d’un any en concret de la història). Els divendres,

 de 21 a 22 h

•	Roda de portaveus. Primer dimecres de mes,

 de 19 a 20 h

•	Línia directa amb l’alcalde. Segon dimecres de mes,

 de 19 a 20 h

www.santfeliu.cat/radio

Tornem a partir del 7 de gener de 2015

Punts de recollida d’avets
Del 7 al 18 de gener
1. Aparcament davant l’escola Mestral
2. Parc d’Europa (c/ Frederica Montseny)
3. Davant l’escola Monmany
4. Plaça del Vuit de Març
5. C/ Sant Joan (davant l’escola Salvador Espriu)
6. C/ Sant Josep (entrada parc del Llobregat)
7. Plaça de la Vila (al costat de la Catedral) 

Horaris de la deixalleria i del servei de 
recollida de mobles
•	 La deixalleria (ctra. Sànson, s/n – 93 666 95 62) 

està oberta de dilluns a dissabte, de 9 a 13.30 h i 
de 15.30 a 19 h, excepte les tardes dels dies 24 i 31 
de desembre i 5 de gener que romandrà tancada.

	•	La	deixalleria	mòbil	no	funcionarà	durant	les	festes	
de Nadal.

	•	La	recollida	de	mobles	a	domicili	es	farà	el	
dimecres 7 de gener, per tant, caldrà treure els 
mobles el dimarts 6, a la nit.

 
Més informació:
www.santfeliu.cat/mediambient

Al Nadal, recicla!

Ràdio Sant Feliu
(105.3 FM)

Pressupost 2015: augmenten les partides 
de serveis socials, educació i ocupació

En el ple municipal d’octubre es van aprovar els pressupostos municipals per al 2015 que 
sumen 37,3 milions d’euros de pressupost ordinari i 7,5 milions d’euros d’inversions.

El reportatge

Els pressupostos, aprovats amb els vots a favor de l’equip 
de Govern i els vots en contra de PSC i PP, parteixen d’unes 
finances sanejades després d’haver assolit uns comptes 
sostenibles al llarg del mandat. Això ha permès elaborar 
un pressupost equilibrat, millorar els serveis i mantenir la 
plantilla i els salaris. 

S’incrementen les partides de serveis socials i educació 
i les destinades a desenvolupar polítiques d’ocupació. 

Sabies que... ?

Sota el nom de “Los pastorcillos de Belén” es van 
representar al Centre Catòlic del carrer de les Creus els 
primers Pastorets de Sant Feliu a finals del segle XIX. Des 
d’aleshores, la tradició va anar prenent diferents formes, 
versions, llengües i fins i tot va passar per escenaris 
diversos com el teatre de l’Ateneu, del Casino o el de 
l’actual Centre Parroquial. En les fotografies cedides 
per l’Arxiu Comarcal del Baix Llobregat, un grup dels 
Pastorets del període 1922-1935.

Les representacions dels Pastorets, 
una tradició de finals del segle XIX

Girona, 8/10  |  Sant Feliu de Llobregat
93 666 14 63  |  www.canplana.com
canplana@canplana.com

Bon Nadal i
un millor 2015

Fes un 
Tour

virtual

D’altra banda, hi haurà menys ingressos per impostos, en 
part motivats per la reducció del rebut de l’IBI. Tot i així, 
es mantenen els criteris de contenció fixats en els plans 
d’Actuació de Mandat i d’Inversions.

L’equip de govern presentarà abans d’acabar el mandat els 
resultats d’una auditoria econòmica externa amb l’objectiu 
de donar transparència a la gestió municipal.

Prioritat per les inversions de proximitat
 D

Rehabilitació del Mercat Municipal 1.679.204
Inversions de reposició en equipaments municipals 956.000
Piscina Municipal de l’Escorxador (vestidors i Creu Roja) 616.500
Pla Director del Centre (1a fase) 500.000
Adequació polígons industrials* 500.000
Ampliació biblioteca* 478.225
Casal de Joves* 444.000
Rehabilitació del Casal de la Gent Gran 400.000
Pl. Rafael Alberti* 377.400
Pla de Millora Urbana i inversions en mobilitat 375.000
Reserva per a imprevistos 325.000
Remodelació pl. Catalunya 200.000
Millores en l’enllumenat públic 200.000
Sala Ibèria i Palau Falguera 200.000
Pas al Mas Lluí entre pg. Comte Vilardaga i c/ Roses 100.000
Horts urbans 50.000
Altres inversions 125.000
Inversions 7.526.329
*Obres que comencen el 2015 i finalitzen el 2016. L’import correspon al 2015

L’IBI baixa
prop d’un 2%
Per segon any consecutiu el rebut mitjà 
de l’IBI baixa. En el 2015 es redueix 
el tipus un 2%. Amb aquesta darrera 
reducció l’equip de Govern dóna com-
pliment al compromís en què deia que 
a final de mandat no s’augmentaria per 
sobre de l’IPC.

El 2015 s’ingressaran 625.000 euros 
menys per IBI.
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El reportatge

Claredat en els 
comptes públics, 
els de tothom

El pressupost no és més que la previsió dels ingressos 
de tothom i la seva destinació en obres i serveis que han 
d’estar a l’abast de tothom. Són molts diners (44,8 mi-
lions d’euros per prop de 44.000 habitants, uns 1.000€ 
per persona) i la seva explicació s’ha d’entendre tota i 
a la primera. Aquest reportatge haurà servit si compleix 
aquest objectiu. La informació detallada que està dis-
ponible al web s’ha elaborat també amb aquest criteri.
 
És el darrer pressupost del mandat 2011-2015. La cla-
redat ha d’arribar també al balanç global d’aquests 
quatre anys. L’equip de govern que es creï després de 
les eleccions de maig, ha de tenir tota la informació 
sobre la situació econòmica de l’Ajuntament. Per això, 
tindrà dos documents: l’auditoria interna dels serveis 
econòmics municipals i una auditoria externa i indepen-
dent sobre la liquidació del pressupost de 2014. Volem 
la màxima claredat i la màxima transparència, i això 
és especialment important en els comptes públics de 
l’Ajuntament, els teus, els de tothom.

Jordi San José
L’alcalde

“Prioritzem les necessitats de les 
persones augmentant les parti-
des de serveis socials i educació 
per ajudar aquells qui passen per 
moments més difícils.”

Rosa Maria Martí
Presidenta de l’Àrea de Serveis 
d’Atenció a les Persones

 Principals actuacions per àrees
Serveis socials:
•	Increment de la partida d’ajuts d’urgència social. 
•	Creació del rebost solidari per lliurar aliments frescos als 

bancs d’aliments.

Ocupació, promoció econòmica i innovació:
•	Nous plans d’ocupació i programes de formació i treball 

per a joves.
•	Més línies d’ajuts a persones emprenedores i a empreses 

per a la contractació de personal.
•	Remodelació del Mercat Municipal.
•	Consolidació de l’espai de coworking Co-Work-TIC.

Educació:
•	Impuls al Pla Sant Feliu Ciutat Educadora.
•	Foment de l’èxit escolar amb les AMPA, els centres i 

serveis educatius.
•	Ampliació de places a l’Escola Municipal de Música.
•	Afavorir l’accés amb criteris d’igualtat a les escoles bressol 

i a l’Escola de Música amb la tarifació social.

Esports:
•	Consolidació del programa Juga Verd Play als Jocs 

Escolars.
•	Ajuts per a persones aturades al Complex de Piscines.

Cultura:
•	Remodelació de la Biblioteca i de la Sala Ibèria.
•	Entrada en funcionament de l’Arxiu Comarcal al Mas Lluí.
•	Nou espai cívic i cultural del Roserar de Dot i de Camprubí.

Joventut:
•	Inici d’obres d’ampliació del Casal de Joves.
•	Més participació dels joves en la vida de ciutat a través del 

Programa de Voluntariat Ciutadà.

L’opinió de l’oposició

Altres opinions

Continuïtat en les polítiques de foment de 
l’ocupació per a empreses i autònoms, d’acord 
amb la Mesa per al Desenvolupament Econòmic 
i la Cohesió Social.

Increment de la despesa per a ajuts 
d’emergència i la lluita contra l’exclusió social 
i la pobresa.

Millora i increment dels serveis adreçats a la 
ciutadania un cop cobert el dèficit anterior.

Contenció en les despeses de personal.

Manteniment de les subvencions a entitats.

L’IBI es rebaixa prop d’un 2%. 

Reducció dels ingressos per IAE.

Congelació de la resta d’impostos i taxes 
ampliant les polítiques de tarifació social.

El ingressos totals creixen al voltant d’1,82% 
per increment de les transferències d’altres 
administracions.

Més informació: www.santfeliu.cat/pressupost

De cada 1.000 € del pressupost,
832 es dediquen al funcionament 
de la ciutat i 168 a inversions 

Com es distribueixen els 832 € de funcionament de
la ciutat

 32 € A la neteja d’edificis, com les escoles públiques,   
 equipaments, etc.

 38 € A la neteja de carrers i places
 31 € A la recollida d’escombraries i residus
 28 € A mantenir parcs, arbrat i zones verdes
 67 € A pagar factures d’aigua, llum, gas, etc. i també
  lloguers
 47 € A manteniments de la via pública, edificis i
  instal·lacions
 48 € A serveis de suport a les escoles bressol
 46 €  Al pagament de serveis d’atenció domiciliària
  i altres serveis socials   
 29 € A gestionar els tributs
 41 € A pagar serveis externalitzats    
217 € A les despeses de personal de l’Ajuntament
 44 € A la Policia Local
 17 € A càrrecs públics i personal directiu
 66 € A amortitzar préstecs que financen inversions
 14 € Al pagament d’interessos bancaris i altres despeses
  financeres
 38 € Es transfereixen a l’Àrea Metropolitana, que després 
  retorna 21 D per al pressupost ordinari i 38 D per
  a inversions
 25 € A transferències al conjunt d’entitats de la ciutat i
  a les entitats públiques en què forma part Sant   

 Feliu
 4 € Al fons de contingència
832 € TOTAL       

        
 Com es distribueixen el 168 € d’inversions   

   
 37 € A la remodelació del Mercat municipal
 5 € A la remodelació de la pl. Catalunya 
 8 € Al Pla de millora de pavimentació i inversions en
  mobilitat
 5 € A millores en l’enllumenat públic
 11 € A la 1a fase del Pla Director Centre
 5 € A millores a la Sala Ibèria i al Palau Falguera
 21 € A millores en equipaments
 3 € A altres inversions
 7 € Imprevistos, honoraris i altres
 10 € Al Casal de Joves 
 9 € A la rehabilitació del Casal de la Gent Gran
 11 € A l’ampliació de la Biblioteca
 8 € A la plaça Rafael Alberti
 14 € Al nou edifici de serveis de la Piscina de
  l’Escorxador
 11 € A l’adequació de polígons industrials
 2 € A l’espai de lleure a Mas Lluí
 1 € A horts urbans
168 € TOTAL       

 

Dona:
•	Donar continuïtat al Servei d’Informació i Orientació a les 

Dones (SIAD).
•	Consolidació de la Beca Blanca Bardiera (aportació de les 

dones a la història local).

Participació ciutadana:
•	Impuls a les xarxes de barri de Can Calders i Mas Lluí i 

consolidar el suport a les de Falguera i la Salut.
•	Debatre i aprovar el procés de remodelació de la pl. 

Francesc Macià.

Solidaritat i cooperació:
•	Destinació del 0,7% dels ingressos a projectes de solidaritat 

i cooperació.

Urbanisme i habitatge:
•	Ampliació del parc d’Europa i reforma del parc del Llobregat.
•	Remodelació de les places de Rafael Alberti i Catalunya.

Via pública:
•	Nou Pla de Manteniment i Millora de l’Espai Públic (supressió 

de barreres arquitectòniques, renovació de paviments, 
voreres) i continuar millorant la xarxa de l’enllumenat.

Medi ambient i mobilitat:
•	Connexió de l’itinerari amb bicicleta de Collserola al riu 

Llobregat.
•	Creació d’horts lúdics i augment de l’ocupació dels horts 

socials.

La portaveu del grup municipal del PSC, Lourdes 
Borrell, va qualificar en el ple el pressupost 
d’“electoralista”.

En el ple també hi va intervenir el representant de Ciutadans 
a Sant Feliu, Xavier Alegre, qui va assegurar que “es tracta 
d’un pressupost electoralista, perquè sense comptar les 
inversions creixerà en un any l’1,82% i d’aquesta manera 
no es fa contenció”. Per la seva banda, Silvestre Gilaberte, 
representant de l’Associació de Veïns i Veïnes Roses de 
Llobregat, va tatxar de “totalment insuficient” la modificació 
de l’IBI afirmant que caldria rebaixar-lo “fins al 9%”.

El portaveu del PP, Sergi Jiménez, es va mostrar 
contrari als comptes perquè el seu grup prioritza 
“les persones al ciment”. 

Ingressos
Disminueixen els ingressos per impostos i taxes:

Despeses
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a les noves exigències i normatives dels mercats. El projecte 
aposta per ressaltar les parts singulars de l’edifici que tenen 
un valor arquitectònic històric. Així, es recuperarà la imatge 
original de l’edifici i es reduirà el nombre de parades per 
fer-les més grans i per habilitar un espai de logística a la 
part posterior de cadascuna d’elles. En total hi haurà unes 
13 parades, tres de les quals estaran situades al centre del 
Mercat, i serà un espai concebut amb la voluntat que aculli 
especialistes de diferents productes i que obri tot el dia.

L’accés principal del Mercat es farà pel carrer de Falguera 
i es convertirà en una façana oberta amb tres parades que 
donaran a l’exterior. Aquest nou accés substituirà l’entrada 
pel carrer de Josep Maria de Molina.  

El Mercat romandrà 
tancat per obres 
durant l’estiu i torna-
rà a obrir les portes 
a la tardor per pre-
parar la campanya 
de Nadal. 

Llum verda a la reforma de 
la plaça de Rafael Alberti

En marxa les obres de 
renovació de la Sala
Ibèria que augmentaran 
els usos de l’equipament

Aprovada per
unanimitat la
reforma integral del 
Mercat Municipal

En el ple de novembre es va donar conformitat al projecte de 
reforma de la plaça de Rafael Alberti. Aquest espai del barri de 
Falguera, comprès entre els carrers de Sant Josep, Joan Antoni 
Samaranch, Jaume Ribas i Remigi Guix, preveu convertir la plaça 
en una zona d’estada per a les  persones, sense barreres arquitec-
tòniques i amb zones per a diferents usos.

La reforma s’ha definit a partir de les opinions dels veïns i veïnes 
que durant el darrer trimestre de 2013 van participar en diferents 
activitats on van aportar idees i suggeriments sobre la remodela-
ció de l’espai. De fet, a finals de juliol es va presentar l’avantprojec-
te a la ciutadania però davant la petició d’incorporar noves millores 
sobretot pel que fa a l’arbrat i al tractament de la vegetació, al 
setembre es va donar a conèixer novament l’obra amb les modifi-
cacions sol·licitades pel veïnat. 

L’actuació suposarà millores en l’enllumenat, les zones de jocs 
infantils i el mobiliari urbà. També s’adaptaran els accessos a les 
normatives de seguretat de manera que es permeti l’entrada dels 
vehicles d’emergències. A més, s’eliminarà la rampa que divideix 
la plaça i s’hi farà un escenari, una demanda de l’Associació de 
Veïns Falguera que permetrà potenciar l’ús social de la plaça.

Des de mitjan novembre estan en marxa les obres 
de remodelació de la Sala Ibèria que permetran 
potenciar els usos de l’espai. Les obres inclouen 
millores i treballs de manteniment diversos, així 
com l’adequació de l’edifici a la normativa de 
seguretat en cas d’incendi, mesures necessàries 
per renovar la llicència d’activitats i garantir el 
correcte funcionament de les instal·lacions. Paral-
lelament es farà la rehabilitació de la façana i es 
modificarà la distribució de l’interior. La previsió 
és que l’edifici es pugui utilitzar novament a la 
primavera de 2015.

El projecte preveu fer de la sala de la primera 
planta un espai tancat i aïllat de la resta. Així, la 
sala de la primera planta i la de la planta baixa es 
podran utilitzar alhora per esdeveniments dife-
rents. L’actuació inclou també la substitució de 
les baranes de vidre. A més, en la planta superior 
es faran oficines municipals i en el soterrani s’ha-
bilitaran bucs d’assaig i un magatzem. L’actuació 
té un cost de 346.774,14 € (IVA inclòs).

El projecte de reforma integral del Mercat Municipal es va 
aprovar per unanimitat en el ple ordinari del mes d’octubre 
després d’un procés de més de 3 anys de negociacions 
entre els tècnics municipals i els paradistes del Mercat. El 
pressupost total de l’actuació serà de 1.679.204 euros.

La remodelació de l’espai, necessària per les mancances 
actuals de l’equipament, té per objecte actualitzar, revitalit-
zar i dotar el Mercat d’instal·lacions que estiguin adaptades 

Promoció econòmicaUrbanisme

Municipals 2015: inscripció al cens electoral de les persones que no tenen 
nacionalitat espanyola     
      

“Sant Feliu recuperarà el Mer-
cat, tant arquitectònicament com 
comercialment al 2015. Amb més de 
130 anys d’història tornarà la liderar 
l’oferta de productes frescos i de 
proximitat amb un servei personalit-
zat i de qualitat.”

M. Cinta Daudé
Regidora de Promoció Econòmica

eleccions municipals (Bolívia, Cap Verd, Colòmbia, Corea, 
Xile, Equador, Islàndia, Noruega, Paraguai, Perú, Trinidad i 
Tobago i Nova Zelanda).

Les persones empadronades a Sant Feliu han de fer la ins-
cripció al cens a l’Oficina d’Atenció Ciutadana de l’Ajunta-
ment (pl. Vila, 1).

Més informació: 901 101 900

Els ciutadans i ciutadanes de països de la Unió Europea o 
d’altres països amb els que Espanya manté un acord sobre 
participació a les eleccions municipals que resideixin a Sant 
Feliu i vulguin exercir el seu dret a vot en les eleccions muni-
cipals del 24 de maig de 2015, han de sol·licitar prèviament 
la inscripció en el cens electoral. El termini d’inscripció al 
cens finalitza el 30 de desembre de 2014, en el cas de les 
persones ciutadanes de països de la Unió Europea, i el 15 de 
gener de 2015, per a les persones de països amb els quals 
Espanya manté un acord en vigor sobre participació a les 7
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Al setembre de 2013 es va aplicar per primera vegada 
la tarifació social a les escoles bressol municipals. Això 
implicava que les famílies deixaven de pagar un preu únic 
pel servei i començaven a pagar en funció de la seva renda. 
Aquest era un dels principals compromisos de l’Equip de 
Govern per al mandat 2011-2015 amb l’objectiu de garantir 
l’accés de tota la ciutadania en condicions d’igualtat i equitat 
a serveis municipals tan essencials com l’educació dels 
infants de 0 a 3 anys. Un cop tancades les dades del curs 
2013-2014, s’ha evidenciat que la tarifació social és un 
sistema més just i equitatiu i que ha permès que el 60% dels 
infants matriculats durant el curs (239 infants) hagin pagat 
una quota mensual inferior a 148 €, quan la quota establerta 
durant els cursos anteriors era de 160 €. Amb la tarifació 
social s’han definit set preus pel servei bàsic d’educació, que 
van dels 32 € als 195 €. 

Un 40% més d’alumnes fixes al 
menjador
Aquest mateix sistema (aplicar preus diferents en funció de la 
renda) en el menjador de les escoles bressol ha permès que 
un 61% dels alumnes matriculats de manera fixa durant el 
curs (un mitjana de 127 infants) hagi pagat una quota diària 
inferior a 7,5 €, import establert com a quota única en cursos 
anteriors. A més, les noves quotes del menjador han suposat 
l’augment del 40% dels infants fixes que s’han quedat a 
dinar al llarg del curs 2013-2014.

El curs actual (2014-2015) és el segon en què s’aplica la 
tarifació social. Precisament en un any en què la natalitat 

La tarifació social beneficia al 60% de les 
famílies d’escoles bressol 

Educació

és més baixa, el nombre d’alumnes a les escoles bressol ha 
augmentat. 

La tarifació social en altres serveis
Al gener de 2012 els serveis d’atenció domiciliària que 
inclouen el Servei d’ajut a domicili i el Servei de teleassistència 
es van ampliar a tota la ciutadania, aplicant la tarifació social.

El darrer servei que ha començat a aplicar la tarifació social 
ha estat l’Escola Municipal de Música. Les condicions 
d’equitat i d’igualtat que facilita la tarifació social han permès 
que aquest curs molts infants i joves hagin pogut accedir a 
l’ensenyament musical.

Digues la teva...

Estic totalment d’acord amb la 
tarifació social ja que permet que 
tots els ciutadans gaudeixin de les 
mateixes oportunitats per acce-
dir a uns serveis que d’una altra 
manera estarien totalment fora de 
l’abast, especialment per a aque-
lles famílies amb pocs recursos 
o per als que la crisi els afecta 
de ple. La tarifació social és una 
garantia sobretot a nivell de ser-
veis relacionats amb l’educació ja 
que tots els infants mereixen l’op-
ció d’una educació complementà-
ria de qualitat.

En los tiempos que corren de cri-
sis y de recortes tan brutales en 
educación y sanidad se agradece 
que un ayuntamiento haga este 
tipo de tarifaciones que permita 
a los padres con menos recursos 
escolarizar a los niños en edades 
tempranas. También demuestra 
mucho a los políticos y partidos 
en general que se pueden hacer 
políticas sociales a pesar de lo que 
está pasando. Me gustaría que se 
pudiera ampliar incluso a los cole-
gios de primaria.

Trobo que el servei de teleassis-
tència és molt útil per a les perso-
nes grans que estem soles i també 
per als familiars perquè estan més 
tranquils. Fa 11 anys que tinc el 
servei i encara que abans era gra-
tis i ara he de pagar uns 8 euros 
al mes, com el valoro molt, si cal 
m’estaré abans d’una altra cosa. 
Hi ha gent que quan li van dir que 
hauria de pagar una part del servei 
es va enfadar perquè prefereixen 
gastar-se els diners en sortir o 
esmorzar fora.

Montse Arnaus
Mare de 3 alumnes 
de l’Escola Municipal 
de Música

Álvaro Lucini
Pare de la Comissió 
d’escolarització i 
membre del Consell 
Escolar de l’escola 
bressol Fàbregas

Natàlia Bladé
Usuària del servei de 
teleassistència
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Jornades de Tardor 
de la Dona: eradicar 
la violència de 
gènere

El cementiri,
de tota la ciutadania 
i de l’Ajuntament

El mes de novembre va estar marcat per una nova edició 
de les Jornades de Tardor de la Dona de lluita contra 
la violència masclista. Del 18 al 28 de novembre es van 
fer xerrades, exposicions, tallers i altres activitats per 
sensibilitzar la població sobre la violència contra les dones. 
La commemoració el 25 de novembre del Dia Internacional 
contra la Violència vers les Dones va esdevenir la jornada 
central de la celebració. Més d’un centenar de persones 
es van concentrar a la plaça de la Vila durant la lectura del 
Manifest contra la violència de gènere. Tot seguit, es va fer 
un minut de silenci en record de les dones víctimes de la 
violència. A la tarda es van fer activitats de sensibilització 
a la plaça de la Vila com l’espectacle coordinat per Kalisa 
Ríos amb les ballarines Maribel i Sheila, l’elaboració d’un 
grafit per l’associació Kaligrafics o l’Argumentum, a càrrec 
d’Esther Hachuel.

Un altre dels actes més participatius va ser la Marxa contra 
la violència masclista del Baix Llobregat, que va reunir 
més de 700 persones, una setantena de les quals de Sant 
Feliu. La marxa, impulsada pel Consell de Dones del Baix 
Llobregat, va tenir el suport d’onze ajuntaments de la 
comarca, així com el Consell Comarcal i el Consell Esportiu 
del Baix Llobregat. 

Premis del Concurs de relats breus

En el marc de les Jornades de Tardor de la Dona es va fer 
el lliurament de premis del X Concurs de Relats Breus per 
a Dones Joana Raspall, organitzat pel Casal de la Dona de 
Sant Feliu amb la col·laboració de l’Ajuntament. En l’edició 
d’enguany es van presentar 24 treballs.

•	1r	premi	(català):	Pintura viva, de Remei Romanos 
Madriles

•	1r	premi	(castellà):	La petición, de Magda Torres 
Sánchez

Servei d’Informació i Atenció a les Dones (SIAD)
93 685 80 02 – Cal demanar cita prèvia
Can Ricart (pl. Lluís Companys, 1)

Recentment, hi ha hagut una polèmica a Sant Feliu sobre la 
propietat i el cost dels nínxols del cementiri. Això es deu a 
què, fins a 1988, els usuaris disposaven de títols a perpetuïtat. 
A l’octubre de 1988, però, es va aprovar una normativa de la 
Generalitat de Catalunya que suprimeix aquest concepte de 
propietat. Així, s’estableix que el cementiri és un equipament 
municipal de domini públic i que es poden reconèixer drets 
funeraris vigents o futurs, però en cap cas els nínxols són 
propietats privades. És a dir, per llei, els nínxols no són dels 
particulars, sinó de l’Ajuntament, que els dóna en concessió 
als particulars, fins a un màxim de 50 anys. 

D’acord amb aquesta normativa i passat el període transitori, 
l’any 2002 ja es van preveure en les ordenances fiscals els 
preus per a concessions de 5 i 10 anys, renovables fins a un 
màxim de 50. Llavors es va establir un preu de 525,88 € per 
a una concessió a 10 anys. En aquells moments, la gestió 
era municipal i s’informava dels canvis a les persones que 
feien qualsevol gestió relacionada amb el nínxol de què eren 
titulars.

La gestió del servei del cementiri municipal es va adjudicar 
a Pompas Fúnebres de Badalona (PFB) per un període de 
40 anys mitjançant un acord del ple municipal de febrer de 
2011. Els preus i les durades de les concessions eren les 
que havia actualitzat l’ajuntament des de 2002. Per afavorir 
els usuaris, i d’acord amb la concessionària, el 2013 es va 
establir un nou període de 20 anys amb una rebaixa del 15%. 
En aquests moments, s’estan estudiant noves millores, que 
s’han de fer en aquesta via d’acord.

En la mitjana de preus dels municipis 
que ens envolten
Els preus de les concessions de drets funeraris a Sant Feliu 
estan en línia amb els preus que hi ha a d’altres municipis 
de l’entorn de característiques similars. Als preus de Sant 
Feliu se’ls aplica l’IVA perquè el servei està adjudicat a una 
empresa (impost que s’aplica en funció de qui gestiona el 
servei), d’acord amb la normativa estatal.

Novembre

Moció en relació al Dia Mundial de la Sida 2014. S’apro-
va per unanimitat l’adhesió al comunicat d’UNISIDA i el 
Departament de Salut de la Generalitat per commemorar 
Dia Mundial de la Lluita contra la SIDA. 

Dia Internacional contra la violència vers les dones. 
Intervenen en el ple amb motiu d’aquest dia la regidora 
de la Dona, Conxita Fernández, i Maria Rosa Rodrigo, del 
Consell Municipal de les Dones.

Dia Internacional de les Persones amb Discapacitat. 
S’aprova per unanimitat un Manifest contra les retallades 
i en favor dels Drets de les Persones amb Discapacitat.

Moció sobre el Pla estratègic de l’Esport a Sant Feliu. 
Aprovada per unanimitat.

Moció de suport als drets de la infància i l’adolescèn-
cia. Aprovada per unanimitat. 

Moció de suport als clubs esportius de base i ama-
teur. S’exigeix l’aturada del pla d’inspeccions massives 
a aquestes entitats esportives per considerar que s’estan 
imposant sancions injustes. Aprovada per unanimitat.

Moció de CiU de reprovació d’una regidora del PP, 
sobre el procés participatiu del 9N. El text de la moció 
reprova que la regidora enviés una carta a la Delegació del 
Govern informant de l’obertura dels dos instituts públics 
el 9 de novembre com a locals de participació del pro-
cés participatiu impulsat per la Generalitat de Catalunya. 
Aprovada amb els vots a favor de CiU, ICV-EUiA-ISF i el 
vot en contra del PP. El PSC va abandonar el saló de ses-
sions i no va votar el punt. 

Moció en solidaritat amb el president Artur Mas i els 
consellers querellats per la Fiscalia. Aprovada amb els 
vots a favor d’ICV-EUiA-ISF, CiU i PSC, i el vot en contra 
del PP.

Moció de CiU de rebuig a la impugnació i suspensió 
de la normativa sobre pobresa energètica. Aprovada 
amb els vots a favor de CiU, ICV-EUiA-ISF i PSC, i el vot 
en contra de PP. 

Reforma de la plaça de Rafael Alberti. Durant la sessió 
plenària es va donar compte del projecte de reforma de la 
plaça de Rafael Alberti.

Moció d’urgència en relació al traspàs de titularitat 
de la BV2001. S’aprova per unanimitat la minuta d’un 
conveni que se signarà properament amb la Diputació de 
Barcelona i que permetrà el traspàs de titularitat d’un tram 
de l’antiga carretera de Sant Joan Despí (actual BV 2001), 
des del carrer de Josep Maria de Molina al carrer del Sol. 

Més informació: www.santfeliu.cat/ple/noticies

El PleCiutat

Es presenta la “Maleta pedagògica 
de la Joana Raspall”

Presentat el llibre guanyador del 
Premi de Poesia Martí Dot 2013

El 28 de novembre es va presentar al Palau Falguera la 
“Maleta pedagògica de la Joana Raspall”, amb nous 
materials didàctics per a les escoles centrats en l’obra de 
l’escriptora i poetessa de Sant Feliu Joana Raspall. Les 
propostes didàctiques s’adrecen especialment als alumnes 
de cicle mitjà de primària. La maleta inclou una dotzena de 
llibres de Joana Raspall on hi ha tant obres de poesia com de 
prosa, que permetran als nens i nenes descobrir la figura de 
l’escriptora i alhora apropar-se al món de la literatura.

L’obra guanyadora del Premi de Poesia Martí Dot 2013, 
Dos hiverns i un incendi, d’Aina Torres, es va presentar el 
4 de desembre a la Biblioteca Montserrat Roig de Sant 
Feliu. En el mateix acte es van fer públiques les bases de la 
convocatòria de 2014, edició en la qual el guardó compleix 
40 anys. El mateix dia al vespre, la sala Els Pagesos de Sant 
Feliu va acollir un espectacle poètic i musical per celebrar 
l’arribada del llibre al mercat editorial. D’altra banda, el 20 
de novembre, es va fer una presentació del nou volum a la 
llibreria Calders de Barcelona.
 
Més informació: www.santfeliu.cat/martidot

Sobre el cobrament de taxes, sempre s’han aplicat a 
les persones titulars d’un nínxol i no únicament des de 
l’externalització dels serveis, com erròniament apunten 
algunes fonts. En definitiva, els titulars de nínxols del 
cementiri de Sant Feliu estan subjectes als mateixos canvis 
legislatius que a hi ha a nivell estatal.

Millores al cementiri municipal
Al mes d’abril es van iniciar les obres d’ampliació i rehabilitació 
del cementiri municipal, que són a càrrec de Pompas 
Fúnebres de Badalona. Durant aquest temps s’han construït 
223 columbaris, 36 criptes de 3 sepultures cadascuna, nous 
lavabos adaptats i s’han impermeabilitzat les marquesines 
dels accessos. Actualment s’està rehabilitant la capella.

S’ha creat el jardí del repòs, un espai comunitari situat al 
panteó modernista, entre la capella i la zona de les criptes, 
on es dipositaran les cendres. Es tracta d’una zona verda 
enmig del cementiri, respectant els xiprers que hi havia, 
amb un ampli banc de marbre per al descans dels familiars 
i acompanyants, darrera del qual hi ha un mur on es gravarà 
en una placa de recordatori de la persona desapareguda.

}El jardí del repòs conserva els xiprers existents.
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Noves tecnologies

Sant Feliu continua avançant en el desenvolupament com 
a ciutat intel·ligent. Per segon any consecutiu, l’Ajuntament 
va estar present a l’Smart City Expo World Congress, el 
saló internacional de les ciutats intel·ligents celebrat del 18 
al 20 de novembre a la Fira de Barcelona. En el marc del 
congrés, es van presentar alguns dels projectes tecnològics 
en marxa a la ciutat com una app de seguretat ciutadana o 

L’Ajuntament ha decidit retirar i 
anul·lar la Modificació del Pla General 
Metropolità (PGM) a l’entorn de la 
zona del Torrent del Duc, Collserola 
i el barri de Mas Lluí, un projecte 
polèmic que va suscitar la mobilització 
ciutadana entre els anys 2008 i 2011 
perquè requalificava zones verdes 
i d’equipaments per construir-hi 
habitatges. L’actuació afecta l’àmbit 
comprès entre la carretera de la 
Sànson i el límit del terme municipal 
amb Molins de Rei. 

Durant el primer trimestre de 2015 
s’aprovarà en el ple municipal la 
retirada de la Modificació del PGM 
aprovada el 2008 i s’iniciarà un avenç de 
planejament que protegeixi Collserola 
i que no suposi cap afectació per al 
barri de Mas Lluí. Aquest mandat es 
va encarregar un estudi a la Universitat 
Politècnica de Catalunya (UPC) sobre 
la Modificació del PGM. Entre les 
recomanacions de l’informe hi ha la 
de retirar la modificació aprovada en 
l’anterior mandat i iniciar un avenç d’un 
nou planejament. 

Amb la retirada de la Modificació del 
PGM es posa punt i final definitiu al 
projecte que preveia requalificar 
més de 15.000 m2 de zones verdes 
i equipaments en sòl residencial per 
construir-hi més de 300 habitatges. 
L’actuació també preveia la construcció 
d’un vial per a camions que travessava 
la zona natural del Torrent del Duc. El 
conjunt de requalificacions va despertar 
la ferma oposició de l’AVV Mas Lluí i 
diverses plataformes ciutadanes.

A mitjan novembre va començar la campanya d’esporga 
dels prop de 400 ficus que hi ha a la ciutat, per reduir 
les molèsties que ocasiona la malaltia d’aquesta planta, 
especialment entre els veïns i veïnes dels barris de Roses 
Castellbell i Can Calders. L’actuació es va iniciar pels carrers 
de Ramon Ribas i Verge del Pilar, i va continuar per Josep 
Ricart, Joan de Batlle, Santa Creu i Daoíz i Velarde. En funció 
de la climatologia i de l’evolució de la plaga es considerarà 
l’ampliació d’aquest tipus d’esporga en els propers mesos. 
La malaltia dels ficus afecta arreu del país i no hi ha cap 
producte fitosanitari autoritzat per utilitzar dins del nucli urbà 
que resulti efectiu. Per això, el Departament de Via Pública 
va decidir procedir a l’esporga dràstica dels ficus, per bé que 
la malaltia no es resol completament amb aquesta actuació.

Sant Feliu presenta nous avenços en el 
model de ciutat intel·ligent 

Es retirarà la modificació del PGM,
que afecta el Torrent del Duc i Mas Lluí

Campanya d’esporga dels ficus per 
combatre la plaga d’aquests arbres

Urbanisme

Una app de seguretat ciutadana 
pionera a Europa
Sant Feliu és un dels set municipis metropolitans on s’ha 
posat en marxa la primera aplicació mòbil de seguretat 
interterritorial d’Europa. La nova aplicació per a telèfons 
intel·ligents permet la comunicació immediata amb la Policia 
Local, Mossos d’Esquadra i el 112, així com la possibilitat 
d’informar d’incidències a la via pública, accidents, incivisme 
o robatoris, entre altres. Un altre dels avantatges és que es 
pot situar en el mapa la incidència detectada i, fins i tot, 
adjuntar-hi una fotografia i un text descriptiu.

També permet rebre alertes i consells del dia a dia de la 
ciutat, com ara talls de carrers, consultar les farmàcies de 
guàrdia, temes de primers auxilis, dades del comerç local, 
informació de seguretat vial i normes de civisme.

L’aplicació, de caràcter gratuït, ja està 
operativa i es pot descarregar des dels 
sistemes Android o IOS o a través d’un codi 
QR.

En marxa l’ampliació del parc d’Europa
Una altra qüestió d’àmbit urbanístic que afecta el barri de Mas Lluí és l’ampliació 
del parc d’Europa, actuació que ja està en marxa i que previsiblement finalitzarà 
a finals de febrer de 2015. Amb la proposta de Modificació del PGM que, entre 
altres coses preveia construir habitatges on s’havia d’ampliar el parc, es va generar 
un debat polític i ciutadà que finalment s’ha desencallat i ha permès ampliar la 
superfície verda del parc Europa. Aquestes obres s’estan duent a terme en el marc 
d’un conveni amb l’Ajuntament de Sant Just Desvern.

Yuzz Sant Feliu: guanyadors del 
2013 i nova convocatòria 
Eduard Morales i Eric Sicart van ser els guanyadors 
del centre Yuzz Sant Feliu amb el projecte On Combat 
per dissenyar, produir i comercialitzar polseres 
electròniques especialitzades en esports de combat. 
Entre els finalistes van quedar els projectes Optium 
Time i Irradia fm. 

D’altra banda, per tercer any consecutiu Sant Feliu 
tornarà a esdevenir seu del programa Yuzz. Les 
inscripcions ja són obertes. 

Inscripcions i informació a www.yuzz.org i
www.santfeliu.cat/yuzz

Passos de vianants adaptats a les 
persones amb discapacitat visual

El sistema s’ha instal·lat a dues cruïlles de Laureà 
Miró, amb Pou de Sant Pere i a l’altura del Trambaix, 
i s’anirà ampliant progressivament.

}El passat 19 de novembre es va fer un acte al Centre Cívic Mas Lluí per donar a conèixer 
als veïns i veïnes diverses qüestions d’àmbit urbanístic que afecten al barri.

La nova app de seguretat 
va ser presentada el 19 de 
novembre a l’Smart City Expo 
pels alcaldes i alcaldesses de 
L’Hospitalet, Cornellà, el Prat, 
Esplugues, Gavà, Sant Feliu de 
Llobregat i Sant Just Desvern

un sistema que utilitza la tecnologia sense fils per facilitar el 
pas de les persones cegues en els semàfors. D’altra banda, 
Sant Feliu ha obtingut la distinció “Ciutat de la Ciència i la 
Innovació” que reconeix l’esforç de la ciutat per potenciar el 
coneixement i la creació d’infraestructures innovadores en 
el camp científic, tecnològic i social. A més, la ciutat acollirà 
una nova edició del concurs Yuzz.

Manel Martínez 
Regidor Seguretat Ciutadana

“La nova aplicació per a telèfons intel-
ligents neix com una eina pionera que 
permet la comunicació immediata i àgil 
entre la ciutadania i els diferents cossos 
de seguretat.”

“Iniciarem un nou avenç de planejament que tingui el consens 
de totes les parts, que defensi la preservació dels espais natu-
rals i l’encaix de l’activitat econòmica.”

Lídia Muñoz
Regidora de Serveis Territorials

}
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Un any més, l’esperit nadalenc arriba a Sant Feliu amb força 
de la mà d’una vintena d’activitats que inclouen concerts, les 
tradicions dels pastorets, el pessebre vivent, l’exposició de 
pessebres i l’exposició Sant Feliu i les seves festes de Nadal 
i Reis, la campanya de recollida de joguines, el campament 
del patge Shelín i la cavalcada dels Reis d’Orient, entre 
altres propostes. Tot plegat, un munt d’alternatives per viure 
amb intensitat les emocions del Nadal, gràcies a l’esforç i 
la implicació de moltes entitats i persones voluntàries de la 
ciutat. 

La cavalcada de Reis presenta enguany importants novetats. 
Melcior, Gaspar i Baltasar tindran l’honor de fer el recorregut 
per la ciutat dalt de tres carrosses noves que sorprendran els 
més petits. A més, la cavalcada estrena noves músiques, de 
manera que cada rei tindrà la seva pròpia melodia durant la 
passejada. Així, Melcior anirà acompanyat amb la música de 
la Banda Simfònica Ciutat de les Roses; Gaspar avançarà 
al so de la Banda de Majorettes de Juventud, mentre que 
Baltasar gaudirà de la música dels timbalers Els Cornuts i els 
tabalers Els Tronats de Sant Feliu.

D’altra banda, un any més, DeBotigues ajuda als Reis a fer 
realitat els somnis dels infants. Per això, els nens i nenes que 
lliurin a Ses Majestats la carta del Consorci de Comerç, ja 
sigui al campament del patge Shelín o al final de la cavalcada 
a la pl. Vila, podran guanyar un dels sis vals regal de 100 € 
que se sortejaran. 

Campament del Patge Shelín
El patge Shelín instal·larà el campament als jardins del Palau 
Falguera el 4 de gener, en el marc d’una jornada festiva amb 
jocs, tallers i moltes sorpreses.

Els Reis Mags estrenen carrosses 
i músiques 

Un any més, la campanya nadalenca de promoció del comerç 
local i l’encesa de l’enllumenat dels carrers va marcar el 4 de 
desembre el tret de sortida oficial de les festes.

El Consorci de Comerç ha creat enguany una nova 
campanya sota el lema “Si t’has de rascar la butxaca, rasca 
DeBotigues”, que es durà a terme fins al 31 de gener de 
2015 i preveu distribuir més de 6.000 € en premis. Qualsevol 
persona que compri en algun dels comerços adherits a la 
iniciativa rebrà targetes per rascar amb les quals es poden 
guanyar vals de compra que oscil·len entre els 5 € i els 200 
€. Les persones guanyadores podran gastar els vals en les 
botigues que participen en la campanya. A més, en cas 
que es vulgui, es poden acumular diversos vals i sumar els 
imports. En qualsevol cas l’import màxim a gastar en una 
mateixa botiga serà de 200 €.

Durant la campanya es distribuiran 380 vals amb premi. En 
concret, hi haurà 10 vals de 200 €, 20 vals de 50 €, 50 vals de 
20 €, 100 vals de 10 € i 200 vals de 5 €. 

Participar sempre té premi
Una de les principals novetats de la campanya és que els 
“rasques”, amaguin o no un val de compra, sempre tenen 
premi. I és que per cada 10 “rasques” no premiats que 
s’acumulin es poden obtenir descomptes en els diferents 
comerços adherits a DeBotigues.

Els vals amb premi i els descomptes dels “rasques” es 
podran canviar de l’1 al 28 de febrer de 2015.

Nova campanya 
de comerç “Rasca 
DeBotigues”

Més informació:
www.debotigues.cat

NadalComerç

Campanyes solidàries
•	 Fins	al	2	de	gener	es	podran	lliurar	joguines	noves	o	diners	

per a la campanya de recollida de joguines que impulsen 
Creu Roja i Ajuntament amb el suport de les parròquies i 
diferents entitats. 

•	 Fins	 al	 19	de	desembre	 està	 en	marxa	 la	 campanya	de	
recollida d’aliments del Complex de Piscines. A més, el 
Consorci de Comerç ha donat 3.000 € als bancs d’aliments 
de Sant Feliu per a la compra de productes frescos. Sant 
Feliu també ha acollit activitats solidàries per a la Marató 
de TV3. 

Els Pastorets renoven decorats
Després de més de 30 anys, els Pastorets estrenen nous 
decorats que han estat pintats pel santfeliuenc Jordi Ribas, 
amb la tècnica de pintura a l’oli. L’artista ha incorporat a les 
escenes elements i espais simbòlics de Sant Feliu. L’entitat 
va engegar una campanya de micromecenatge que ha 
permès superar els més de 2.000 € necessaris per finançar 
part dels decorats. Les representacions seran els dies 25, 26 
i 28 de desembre. 

Més informació: www.santfeliu.cat/nadal 

Més informació:
www.debotigues.cat
o al teu comerç
DeBotigues

6.000D
en premis

Si t’has de rascar
la butxaca,

rasca DeBotigues
Del 4 de desembre de 2014 al 31 de gener de 2015

20D

200D
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“Infecció Z” omple de zombis la ciutat 

Més de 200 joves van participar el 31 d’octubre en l’activitat 
“Infecció Z”, que va recrear la invasió de morts vivents a la 
ciutat en el marc d’una sessió de rol en viu en els carrers del 
voltant del Casal de Joves. Humans i zombis van enfron-
tar-se en una jornada organitzada des del Programa de 
Joventut de l’Ajuntament amb el suport de les entitats locals 
Corredores de Sombras, Club de Rol Enrolat, Fora de Text, 
Kaligrafics i Pistoleros de Edison. 

La Setmana de la Discapacitat s’apropa a la 
ciutadania 

Des del 22 de novembre i fins al 3 de desembre la ciutat va 
acollir una nova edició de la Setmana de la Discapacitat amb 
l’objectiu de sensibilitzar la ciutadania sobre les qüestions 
associades a aquest col·lectiu de persones. La Setmana, 
organitzada per diverses entitats que treballen en l’àmbit de 
les persones discapacitades amb la col·laboració de l’Ajun-
tament, el Complex Municipal de Piscines i el Voluntariat de 
Sant Feliu, va incloure espectacles, com Medul·la, a càrrec 
del grup Liant la Troca, tallers, xerrades, activitats esportives 
i actuacions musicals, entre altres propostes.

L’Ajuntament contracta 28 persones en 
plans d’ocupació

L’Ajuntament contractarà 17 persones en situació d’atur 
en el marc d’un nou pla d’ocupació. Els contractes, de sis 
mesos, s’iniciaran el 19 de desembre i finalitzaran el 18 de 
juny de 2015. Els llocs de treball que es cobriran són perso-
nal d’oficis (peons i oficials de paleta) i auxiliars i tècnics per a 
treballs de suport en serveis a la ciutadania. El pla és subven-
cionat per l’Àrea Metropolitana de Barcelona. D’altra banda, 
a mitjan novembre es van contractar 11 persones aturades 
en el marc del programa Treball i Formació, subvencionat pel 
Servei d’Ocupació de Catalunya. Les persones contracta-
des fan tasques de suport als programes d’informació a la 
ciutadania.

L’escultor Jaume Plensa rep el Premi 
Velázquez d’Arts Plàstiques

L’escultor Jaume Plensa va rebre de mans de la reina Letizia 
el Premi Velázquez d’Arts Plàstiques 2013, en un acte cele-
brat al Museu Nacional del Prado el 17 de novembre. Plensa, 
que té el seu taller a Sant Feliu i és autor de l’obra El cor dels 
arbres que es troba a la plaça de la Vila, va rebre el guardó 
en reconeixement a la seva trajectòria. El jurat del premi va 
destacar de la seva obra “la renovació en profunditat del 
llenguatge plàstic de l’escultura”, així com “la integració de 
poesia i conceptualització amb propostes de gran intensitat 
estètica”. 

25è aniversari del Consorci de Normalització 
Lingüística

El Consorci per a la Normalització Lingüística (CPNL) va cele-
brar l’11 de desembre el 25è aniversari amb un acte al Centre 
Cívic Les Tovalloles, on des de fa uns mesos té la seu el CNL 
Roses, que és un dels 22 centres territorials del CNL a Cata-
lunya. L’objectiu del CPNL és facilitar el coneixement, l’ús i 
la divulgació del català en tots els àmbits. El CNL Roses, el 
qual va començar a funcionar el 1989, ha organitzat a Sant 
Feliu des del curs 1990-91 fins al 2013-14, un total de 1.879 
cursos de llengua catalana amb 38.386 inscripcions. 

Més informació: www.cpnl.cat

Signat un conveni amb el Bisbat per 
dinamitzar el patrimoni de la Catedral 

L’alcalde Jordi San José i el bisbe Agustí Cortés van signar el 
14 de novembre un conveni de col·laboració entre l’Ajuntament 
i la Fundació Laurentius, de caràcter canònic i vinculada a la 
diòcesi de Sant Feliu. A través del conveni, l’Ajuntament dóna 
suport a la Fundació amb la voluntat de sumar esforços per a 
la promoció i dinamització del patrimoni arquitectònic, artístic i 
de l’acció sociocultural de la Catedral, en benefici de la ciutat. La sociòloga Marina Subirats obre el curs 

escolar parlant de la ciutat educadora

Marina Subirats, catedràtica emèrita de Sociologia de la UAB, 
va fer el 7 de novembre la lliçó inaugural del curs escolar 2014-
2015 a l’Auditori del Palau Falguera. Sota el títol “La ciutat, 
motor de l’educació en la proximitat”, Subirats va plantejar un 
discurs al voltant del concepte de ciutat educadora en el qual va 
assegurar que el sistema educatiu actual “s’ha convertit en 
un filtre per accedir al mercat de treball”. En aquest sentit, va 
rebutjar que s’ensenyi a competir des de la petita infància i es 
va mostrar contrària a la LOMCE. Segons la sociòloga, cal que 
“l’educació posi en l’eix principal l’aprenentatge per viure i ser 
feliç”. 

L’Ajuntament signa convenis amb les AMPA

Les AMPA de les escoles i instituts públics, així com la del Cen-
tre de Formació de persones adultes Mestre Esteve, van signar 
el 26 de novembre diferents convenis amb l’Ajuntament per tal 
de treballar plegats en la millora de l’èxit escolar durant el curs 
2014-2015. L’Ajuntament fa una aportació econòmica a cada 
AMPA per tal que pugui donar suport al llarg del curs a diferents 
projectes escolars (biblioteca escolar, estudi assistit, reutilitza-
ció de llibres i Agenda 21). En concret, seran 104.670 € que es 
repartiran entre les diferents AMPA, en funció de la dimensió del 
centre i de les seves necessitats.

ActualitatTribuna oberta
Envieu-nos les vostres cartes per correu electrònic a comunicacio@santfeliu.
cat o per correu postal a l’Ajuntament (pl. Vila, 1). Els textos han de tenir una 
extensió màxima de 15 línies o 1.000 caràcters (espais inclosos). Indiqueu 
el vostre nom i cognoms, adreça, telèfon i DNI. Les cartes es publicaran per 
rigorós ordre d’arribada.

• Instal·lació i reparació d’antenes TDT i satèl·lit
• Telecomunicacions i broadcast
•	Reparació de petit electrodomèstic
• Reparació de telefonia mòbil i tablet
• Venda d’accessoris per a radioaficionats, telefonia i 

antenes

Fersay Hogar: accessoris, consumibles i recanvis 
per a electrònica i electrodomèstics de totes les
marques. Venda de petit electrodomèstic
www.tiendasfersay.com

C/ Estelí, 13, local 6 (Mas Lluí)
08980 Sant Feliu de Llobregat

Tel. 93 348 24 04

Disposem de laboratori propi de 
telecomunicacions i donem serveis 

professionals a empreses en el camp de les 
telecomunicacions i electrònica en general.

ELECTRÒNICA
ALBERT 

Un jubilado en Sant Feliu

A Sant Feliu yo vine
en el año setenta y tres,
con mi mujer y dos hijos
y otra que nació después.

En el colegio no había plaza
porque hubo mucha inmigración,
los llevaban a Barcelona
hasta que el curso se terminó.

¡Cuánto ha cambiado Sant Feliu
de cuarenta años acá,
hoy tiene escuelas para todos,
hasta para la tercera edad!

Se ha arreglado la riera
con sacrificio y trabajo,
hoy se puede pasear por ella
con orgullo y desparpajo.

¡Qué bonito es Sant Feliu!
Cuando salgo a pasear,
aunque no he nacido en él
lo tengo que respetar.

Escribo esta poesía
con alegría y salero,
dedicada a Sant Feliu
porque a esta ciudad la quiero.

José Ambrosio

17

el
b

u
tl

le
tí

16

d
es

em
b

re
 2

01
4



Èxit de participació en la 
3a Sansi, Cursa Popular 
Ciutat de les Roses

La Penya Barcelonista presenta els 
equips de la temporada 2014-2015

Pòdium per als 
conjunts infantil i 
aleví del Club
Rítmica Sant Feliu

Sant Feliu aprova el Pla estratègic
de l’esport 

Edgars Sumskis, de Letònia, i Inna Lebedeva, d’Ucraïna, van 
ser els guanyadors de la tercera edició de La Sansi-Cursa 
Popular Ciutat de les Roses, celebrada el 16 de novembre 
i organitzada pel Club Atletisme La Sansi i l’Ajuntament. 
Un total de 1.105 persones van participar en la categoria 
absoluta i 276 infants ho van fer en les categories infantils. 
Del total de participants, 349 eren de Sant Feliu. 

Les proves infantils van marcar l’inici de la jornada. En 
concret, es van fer tres proves, atenent a les edats dels 
infants participants. Dels 276 infants inscrits a la cursa, 93 
eren de Sant Feliu. Tot seguit es van dur a terme les curses 
de 5 i 10 km de distància, que es van iniciar davant del 
Pavelló Municipal d’Esports Andrey Xepkin i van incloure un 
recorregut per diferents carrers del centre de la ciutat. En la 
cursa de 10 km van participar 612 atletes, mentre que en la 
de 5 km ho van fer 493.

www.lasansisantfeliu.com 

La Penya Barcelonista de Sant Feliu va presentar el 29 de 
novembre els equips de la temporada 2014-2015. Aquesta 
temporada té 8 equips de futbol integrats per uns 120 
jugadors en les categories prebenjamí, benjamí, aleví, infantil, 
cadet i juvenil. 

El conjunt infantil del Club 
Rítmica Sant Feliu va quedar 
campió de la seva categoria en 
la Final de la Copa Catalana de 
Tardor de Conjunts celebrada 
a Lleida el 30 de novembre. El 
conjunt aleví del club també va 
pujar al pòdium en quedar en 
tercera posició.

Sant Feliu ja té el seu Pla estratègic de l’esport després que 
s’aprovés el document al ple del mes de novembre amb el 
vot favorable de tots els grups municipals. El Pla fa propostes 
per adaptar-se a l’evolució que ha patit darrerament el camp 
de l’esport i pretén ser una guia de l’esport a la ciutat en 
els propers anys. El document, redactat per la Comissió de 
l’Observatori de l’Esport, s’actualitzarà i s’aprovarà cada 
cinc anys per adaptar-se als canvis socioeconòmics que es 
puguin produir. 

Així, partint de la diagnosi de l’esport al municipi i mitjançant 
les propostes dels diferents col·lectius de la ciutat, s’ha 
concretat el sistema esportiu, tant de la competició federada 
com escolar, l’esport de lleure i de salut, les necessitats 
d’equipaments esportius per als propers anys i els aspectes 
econòmics relacionats.

El Pla estratègic de l’esport s’ha elaborat en diferents fases. 
La primera era de diagnosi i de redacció inicial. En la segona 
fase per arribar al document definitiu es va dur a terme el 
Taller del Pla estratègic de l’esport obert a la ciutadania, 
organitzat pel Programa de Participació. En aquest taller 
es va presentar a la ciutadania el procés de reflexió i anàlisi 
del procés participatiu anterior amb les entitats esportives i 
agents externs i interns; i alhora es van posar a debat les 30 
línies de treball desenvolupades. L’objectiu d’aquest taller 
era debatre, matisar, enriquir, ordenar i consensuar al màxim 
les línies de treball presentades. Després d’aquest procés es 
va redactar el document amb les conclusions provisionals 
que es van presentar a l’Equip de Govern per a la seva 
valoració. La tercera fase va ser la de l’aprovació al ple, que 
va ser per unanimitat, i la presentació pública del document.

El Pla s’estructura en 4 eixos estratègics: l’Esport com un 
dels eixos vertebradors de la ciutat; la competició esportiva 
escolar i federada i l’associacionisme esportiu; l’esport de 

Esports

}El 7 de novembre es va fer al Palau Falguera un taller participatiu perquè la ciutadania pogués opinar sobre la situació de l’esport a la ciutat.

Manel Carrion
Regidor d’Esports

“Donada la constant evolució de l’esport 
calia definir les línies d’actuació que ens 
permetin donar resposta a les necessi-
tats presents i futures de l’esport a Sant 
Feliu.”

C/ Joaquim Monmany, 11 bx 3a 
Sant Feliu de Llobregat · Tel. 936 662 566 
reyre.serviciotecnico@gmail.com

Instal·ladors autoritzats
Reparacions d’electrodomèstics10%

descompte en
adaptació TDT

comunitari

Bones Festes

Bones festes i feliç 2015!

Consulteu l’agenda esportiva a
www.santfeliu.cat/esports/agenda

lleure i salut per a tothom i les instal·lacions esportives. Cada 
un d’aquests eixos s’ha desenvolupat a través de les línies 
de treball definides i per a cadascuna s’han establert uns 
objectius generals, així com diferents objectius específics i 
accions que s’han prioritzat, tenint en compte el seu grau 
d’importància i de consens.

L’esport, eina de cohesió social
Les propostes de futur que es recullen volen aconseguir que 
l’esport sigui un instrument per reforçar la cohesió social, 
difondre valors educatius i cívics i promoure la salut de 
la ciutadania; facilitar l’accés a la pràctica esportiva a la 
població;   aprofundir en els mecanismes per poder assolir una 
pràctica esportiva de qualitat i potenciar la marca “Esports” 
a la ciutat. També pretén analitzar la possibilitat d’establir la 
tarifació social a diferents serveis esportius, eliminant així les 
barreres d’accés per motius econòmics; fomentar i vehicular 
la col·laboració entre les entitats esportives de la ciutat i 
d’aquestes amb l’Ajuntament així com revisar i actualitzar 
la normativa i els plans de manteniment de les instal·lacions 
adequats al servei i a les necessitats de les entitats i usuaris. 

Per al seu desenvolupament aquest Pla es completarà amb 
el Pla director d’equipaments per definir els equipaments 
actuals i els necessaris a mitjà i llarg termini, i amb el Codi de 
conducta on s’estableixi una normativa bàsica i l’esperit de 
joc net per gaudir de la pràctica esportiva.
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Sergio Jiménez Cervera 
Portaveu del Grup Municipal del PP

Lídia Muñoz Cáceres
Portaveu del Grup Municipal
d’ICV-EUiA-ISF

En aquestes dates les empreses catalanes dedicades a la 
producció de cava viuen el moment comercial pel que fa a 
vendes més important de l’any. Per aquest motiu posen en 
marxa costoses campanyes de publicitat. Una d’aquestes 
empreses, de sobres coneguda, ha engegat una campanya 
amb un anunci nadalenc que acaba amb la frase “Pels 
pròxims cent anys junts”.

A la diputada Elena Rivera, de CiU, li ha faltat temps per 
erigir-se com a paradigma del nacionalisme més ranci 
i intransigent i en un rampell fer una crida al boicot a la 
coneguda firma de cava per haver gosat discrepar del 
pensament únic.

Quin país pretenen crear aquestes persones que, amb la 
seva intolerància, esdevenen homònims del més anacrònic 
nacionalisme espanyol. Des del PSC denunciem qualsevol 
actitud intolerant i creiem que la vida política del nostre 
país necessita, més que mai, el diàleg i el pacte. Aquestes 
actituds intolerants són de tipus personal? O és la forma 
d’entendre la política d’un partit, CiU, que s’ha refugiat en 
l’independentisme, mentre ens roba l’avui amb la promesa 
del demà?

Com a exemple, la nostra ciutat. A principis de 2011, 
governant encara el PSC, teníem un conveni firmat amb la 
Generalitat per ampliar i millorar les urgències del CAP El 
Pla, finançades per l’Ajuntament, amb la devolució de la 
inversió en tres anys per part de la Generalitat. A finals de 
2011, el nou govern d’ICV i CiU va presentar en el ple de 22 
de desembre la renúncia a aquest conveni amb l’argument 
que ho faria la Generalitat. En conseqüència, governant 
el PSC, teníem urgències nocturnes i dues farmàcies de 
guàrdia nocturnes. Ara, amb aquesta promesa incomplerta 
no tenim urgències nocturnes ni farmàcia de guàrdia 
nocturna, malgrat que som capital de comarca amb gairebé 
44.000 habitants. Un altre exemple, de la mà de CiU, tenim 
el copagament en teleassistència, la pujada i la creació de 
nous impostos... I la Generalitat per al 2015 no finançarà les 
escoles bressol... un altre incompliment.

El meu desig per al 2015 és que Sant Feliu, d’aquí a sis 
mesos, tingui un govern d’esquerres, de progrés i amb una 
majoria socialista. Bones Festes!

El Gobierno de España ha interposat un recurs 
d’inconstitucionalitat contra un decret del Govern de la 
Generalitat que va aprovar l’hivern passat, després de reunir-
se amb la Taula d’entitats del Tercer Sector, en què es feia 
efectiva una moratòria amb la qual no es podia tallar ni la 
llum, ni el gas, ni l’aigua a aquelles famílies en situació de 
vulnerabilitat entre els mesos de novembre i març. Aquesta 
normativa catalana s’havia de continuar aplicant aquest 
hivern, però la seva suspensió fa que moltes famílies que 
s’havien acollit a les condicions que regulen el decret vegin 
vulnerats els seus drets socials. Ara es poden trobar que se’ls 
talli qualsevol d’aquests subministraments en el cas de retard 
o d’impagament.

El govern català conscient que no n’hi havia prou amb ajornar 
els pagaments, perquè els endarreria però els acumulava per 
als mesos següents, també havia començat negociacions 
amb les empreses subministradores d’aigua, gas i electricitat, 
per buscar solucions al problema, a través de la condonació 
del deute o la tarifació social. Però el Gobierno també ha 
impugnat els mecanismes d’intercanvi d’informació entre 
empreses subministradores, administracions, entitats socials 
i persones usuàries sobre tarifes socials, ajuts i mesures per 
fer front a la pobresa energètica. Al·leguen greuge comparatiu 
respecte a la resta d’espanyols, però el Gobierno del PP no ha 
fet res en aquest sentit i en comptes de copiar-ho prohibeixen 
que el Govern de Mas ho faci.

Aquest decret llei del Govern català escolta les recomanacions 
europees, modifica el Codi de consum de Catalunya per 
garantir que no es pugui interrompre el subministrament 
energètic i deixi sense calefacció als consumidors amb més 
risc prohibint-ne la desconnexió durant l’hivern.

La interposició d’aquest recurs no és un fet aïllat sinó que 
respon: a la voluntat de portar als tribunals tot el que aprova 
el govern català; a la insensibilitat que demostren per tal 
de mitigar les situacions de desemparament provocades 
per la crisi econòmica i a la voluntat de recentralització de 
competències vulnerant l’autogovern i l’autonomia local.

Davant d’aquesta continuada vulneració de drets, la única 
sortida que el govern espanyol ens deixa a Catalunya és la 
independència.

Tras muchos años de ausencia de las banderas Institucionales 
en el balcón de nuestro ayuntamiento y tras una larga 
negociación, lo hemos conseguido.

Mi labor en la oposición se ha caracterizado siempre por la 
ausencia de demagogia, el diálogo y la razón.

El tema de las banderas se trata de una cuestión de 
cumplimiento de la ley y los políticos como tal somos los 
primeros que debemos cumplirla para dar ejemplo.

Como ya dije en el pleno y de todos es sabido respeto todas 
las opiniones, me siento orgulloso de mi Senyera como 
buen catalán y cómo no, también me enorgullece la bandera 
que nos une a todos, que es la española.

Para mi es una suerte tener dos idiomas, dos banderas y 
el corazón partido entre mis dos patrias, la Catalana y la 
Española.

No entiendo las posiciones de grupos como el PSC que se 
abstuvo en esta cuestión, ello es fruto de su ambigüedad en 
este aspecto y muestra que les preocupa más el resultado 
electoral que sus propias convicciones.

Al representante de Ciutadans le diría que tanto interés 
que muestra en la actualidad por las banderas, ¿Cómo no 
fue capaz de colgarlas en los ocho años que perteneció al 
equipo de gobierno?

En fin, la cuestión es que nuestro Consistorio ya cumple la 
ley y luce las tres hermosas señas de nuestra identidad. Por 
mi parte continuaré trabajando por Sant Feliu siempre desde 
el lado más moderado, dialogante y desde la razón. Porqué 
sólo así se construye Ciudad y sólo así se consiguen todas 
las metas en política y cómo no, en la vida misma.

Lourdes Borrell Moreno 
Portaveu del Grup Municipal del PSC

Rosa Maria Martí Jodar
Portaveu del Grup Municipal de CiU

Memòria del PSUC, acció d’ICV-EUiA Brindem (amb cava) pel diàleg Sobre la pobresa energètica Per fi llueixen les tres banderes al nostre 
Ajuntament

En aquest mandat ens han deixat quatre persones que van 
ser regidors, les quals van tenir un paper rellevant en la 
construcció democràtica de la nostra ciutat. L’Antonio de 
Oses, en Toni Amigó, el Santi Junqué i, per últim, el Juan 
Sánchez. Tots quatre companys regidors del PSUC que 
van contribuir a teixir i consolidar la ciutat cohesionada que 
tenim avui. Per a tots ells, el reconeixement i l’agraïment del 
nostre partit i de la nostra ciutat.
 
Hem de tenir molt present quin és el nostre origen polític, 
posar-lo en valor i conèixer que els drets que avui gaudim i 
que cada cop estan més en perill són el fruit d’una intensa 
i llarga lluita durant els anys de la dictadura i posteriorment 
durant els primers anys de la recuperació democràtica. Els 
companys i companyes del PSUC, i després d’ICV-EUiA van 
ser capdavanters en la definició des de l’esquerra d’un Sant 
Feliu que no deixés ningú enrere.  
 
ICV-EUiA som hereus i hereves d’aquell PSUC del 79, i 
creiem que la democràcia es construeix posant èmfasi en 
combatre les desigualtats que colpegen la nostra societat 
des del carrer i des de l’Ajuntament, estant al costat de les 
persones més vulnerables i, d’altra banda i alhora, defensant 
la cohesió i la preservació del nostre territori.
 
Des del nostre grup estem duent a terme la nostra tasca 
de govern en aquest sentit, i exemples en tenim diversos. 
Aviat iniciarem els expedients sancionadors a les entitats 
financeres que tenen pisos buits, i posarem en marxa 
diferents mesures per afavorir el lloguer social per a 
aquelles famílies que més ho necessiten. Un altre acord 
rellevant que prendrem properament serà el desistiment del 
planejament del Torrent del Duc impulsat pel PSC i CiU en el 
mandat anterior i que afectava a zones verdes de Mas Lluí. 
Nosaltres al 2011, com la nostra gent des del 1979, tenim 
molt clar que qualsevol creixement de la ciutat passa per la 
sostenibilitat i per la defensa i la preservació de les zones 
verdes i d’equipaments del nostre municipi.
 
Per últim, aprofito per desitjar unes bones festes i que el 
2015 sigui més just i més lliure per a tots i totes.

http://iniciativa.cat/santfeliullobregat http://stfeliull.socialistes.cat http://www.ciu.cat http://www.ppsantfeliudellobregat.blogspot.com

L’opinió
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sabem és si en aquests càncers aquesta 
proteïna treballa amb la mateixa parella 
que hem trobat en el de pàncrees. 

Està satisfeta de la troballa? 
Sí, per la il·lusió de trobar una resposta 
a les preguntes que ens hem fet i pensar 
que apuntem cap a possibles teràpies 
encara que som conscients que moltes 
de les troballes al final no arriben a la 
clínica. 

La descoberta obre la porta a 
continuar avançant. Quin és el proper 
pas?
Volem estudiar si la interacció que 
hem descobert es pot trencar. Hem 
de veure més bé com interactuen les 
dues proteïnes per posar en safata a 
alguna farmacèutica tota la informació i 
pugui buscar inhibidors. També hem de 
reunir mostres de molts tumors humans 
i determinar en quins subtipus aquesta 
interacció existeix. 

Quins altres projectes lidera el seu 
equip actualment?
Ens centrem en el control de la 
proliferació cel·lular, en com les cèl·lules 
es divideixen, què regula la divisió i 
què falla en cèl·lules tumorals. També 
investiguem la inestabilitat genètica, 
és a dir, els mecanismes que fan que 
el DNA d’una cèl·lula s’alteri a l’atzar 
de manera exagerada i descontrolada. 
Les cèl·lules tumorals cada vegada que 
es divideixen tenen noves alteracions. 
Moltes d’aquestes no són rellevants 
però algunes contribueixen a que el 
tumor sigui més maligne. D’aquí que 
els tumors són tan difícils de tractar. 
Pots utilitzar un fàrmac i matar quasi 
totes les cèl·lules però a causa de la 
inestabilitat genètica es produeix una 
cèl·lula resistent que torna a créixer. Si 
impedim la inestabilitat, en utilitzar un 
fàrmac serem més efectius.

Va deixar Barcelona per la tranquil·litat del barri de Can Llobera ara fa 22 anys. 
Doctora en Biologia i llicenciada en Química, Neus Agell combina les feines 
de despatx com a catedràtica de Biologia Cel·lular i vicedegana de recerca 
a la Facultat de Medicina de la Universitat de Barcelona, amb la docència 
a les aules i la investigació al laboratori. Fa més de 15 anys que dirigeix un 
dels equips d’investigació vinculats a la UB, el qual està d’enhorabona per la 
descoberta d’una proteïna clau en el càncer de pàncrees. Tot i que es tracta 
d’una troballa important, Neus Agell és molt conscient que és una petita passa 
en un camí llarg i incert, que malgrat tot l’apassiona. A casa, l’encoratgen a 
seguir endavant, esperit de lluita que probablement han heretat els seus dos 
fills, membres del grup musical santfeliuenc The Penguins, als quals segueix 
amb devoció.

Què ha descobert l’equip que dirigeix 
sobre el càncer de pàncrees?
El càncer de pàncrees és un càncer 
de difícil tractament i un dels de pitjor 
pronòstic. Els càncers es produeixen 
perquè hi ha unes cèl·lules que no fan 
bé la seva funció, comencen a proliferar 
molt i creix un tumor. L’alteració 
en el funcionament d’una proteïna 
anomenada KRAS en les cèl·lules de 
pàncrees és un dels punts clau en el 
desenvolupament d’aquest càncer. Fins 
ara s’ha intentat inhibir l’acció d’aquesta 
proteïna alterada amb unes drogues que 
no han funcionat. Nosaltres hem intentat 
buscar una nova manera d’atacar-la i 
hem vist que per a la seva actuació 
en el desenvolupament del tumor 
necessita anar amb una parella, que és 
la que hem identificat i que es denomina 
‘HNRNPA2B1’. Ara intentarem atacar 
aquesta parella. 

Quant de temps fa que investigaven 
el tema? 
Fa més de 30 anys que es va descobrir 
la proteïna alterada, la KRAS, el 
primer oncogèn descobert en càncers 
humans. El meu equip fa uns 20 anys 
que investiguem diferents aspectes 
relacionats amb aquesta proteïna. En 
els últims 6 anys ens hem centrat a  
analitzar la interacció amb la parella 
descoberta ara.

Per què van centrar la investigació en 
el càncer de pàncrees?
Ens interessava estudiar els mecanismes 
que fan que una cèl·lula comenci a 
proliferar independentment del que li 
digui l’entorn. El fet d’estudiar el càncer 
de pàncrees va ser perquè una de les 
nostres proteïnes preferides (KRAS) 
està alterada amb molta freqüència 
en aquests tipus de càncers. També 
estem treballant en càncer de còlon i ho 
mirarem en càncer de pulmó. El que no 

Neus Agell | professora i investigadora de biologia cel·lular

“Des de la crisi els grups de recerca s’han 
reduït i molts projectes no es continuen”

El futur de la lluita contra el càncer 
passa per teràpies personalitzades? 
Els tractaments han de ser personalitzats 
perquè no en tots els càncers hi ha les 
mateixes alteracions. Però aquesta 
especialització és molt cara, no només 
la part d’investigació sinó també els 
costos de la sanitat. 

Com diria que es troba la investigació 
en l’àmbit de la salut?
Abans de la crisi anàvem força bé, però 
en els últims anys els grups de recerca 
s’han reduït de mida, molts projectes 
no es continuen i aleshores no s’és 
competitiu. A més, molta gent jove es 
queda sense poder començar. 

Com a docent, veu el futur garantit 
en el món de la investigació a casa 
nostra? 
Els joves que tenen molt clar que volen 
dedicar-se a la recerca se’n van fora i 
actualment els és molt difícil tornar i els 
que no volen fer aquest ‘viacrucis’ es 
dediquen a una altra cosa. 

Cal donar a conèixer més la feina de 
grups de recerca com el seu?
És molt important la divulgació 
científica perquè la recerca que fem 
està finançada amb fons públics i s’ha 
d’explicar a la gent. A la facultat fem un 
cop l’any la “Ciència oberta al barri” on 
expliquem a la ciutadania què fem i té 
molt èxit. 

La intensitat de la feina li permet 
gaudir de Sant Feliu? 
Per a mi Sant Feliu no és gens ni mica 
una ciutat dormitori. Sóc sòcia del 
CineBaix, del Fet a Sant Feliu i he estat 
molt vinculada al Cau durant molts anys 
pels meus fills.  M’hi sento molt a gust.

Associació de Disminuïts Físics

Agrupació Pessebrista

adf.sfeliu@gmail.com

699 086 194 / 607 220 201 / 617 760 485

http://blocs.xarxanet.org/adfisics

Els matins del segon i l’últim dilluns de mes i la 

tarda del primer dijous de mes

C/ Pi i Maragall, 43, baixos (Casal de la Gent 

Gran de Sant Feliu de Llobregat)

pessebristessantfeliullob@gmail.com

607 256 212

http://pessebresantfeliu.blogspot.com.es

De Setmana Santa a Nadal, dimarts i dijous, de 

16 a 20 h, al taller del plígon Matacàs

C/ Vidal i Ribas, 23-25, Sant Feliu de Llobregat

L’ADF és una entitat sense ànim de lucre que va néixer l’any 
2004 per tal de representar els drets i afrontar els problemes 
de les persones amb discapacitat física a Sant Feliu de 
Llobregat. 

L’entitat està orientada a vetllar per la integració social i 
laboral de les persones amb discapacitat física, la supressió 
de barreres arquitectòniques, l’adaptació del transport, el 
foment i l’accés a pisos de protecció social adaptats i, en 
general, a treballar pels interessos de les persones amb 
discapacitat física de Sant Feliu de Llobregat. 

Els objectius principals són:
•	Assessorar	i	orientar	les	persones	amb	discapacitat	física	

de Sant Feliu de Llobregat i les seves famílies.
•	Atendre	 les	persones	amb	discapacitat	 física	en	 tots	els	

aspectes de la seva vida, tant en l’assistencial com en la 
seva integració social, educativa i laboral. 

•	Desenvolupar	projectes	i	activitats	destinades	a	millorar	la	
qualitat de vida de les persones amb discapacitat física a 
Sant Feliu de Llobregat.

•	Organitzar	activitats	de	lleure	i	oci.
•	Col·laborar	amb	entitats	i	organismes	públics	i	privats	que	

tinguin finalitats similars.
•	Representar	 els	 drets	 i	 afrontar	 els	 problemes	 de	 les	

persones amb discapacitat física de Sant Feliu de 
Llobregat.

L’Agrupació Pessebrista de Sant Feliu va ser fundada l’any 
1931, per tal de fomentar el pessebrisme arreu del país, 
promoure relacions amb altres entitats pessebristes, així 
com millorar les tècniques de construcció i composició del 
pessebre.

El sentiment de tots ha estat fer créixer l’associació, formada 
per homes i dones que estimen el pessebre i les tradicions 
lligades a aquest.

Volem donar cabuda a totes i cadascuna d’aquelles persones 
que vulguin aprendre i gaudir d’una de les tradicions 
més entranyables de la nostra cultura. Amb aquest ànim, 
desitgem que el pessebre estigui present a casa nostra, i 
des de la nostra Agrupació continuarem treballant per la 
difusió d’aquesta tradició.

Es constitueix el Consell d’Infants per al 
curs 2014-2015

El 24 de novembre es va constituir a l’Auditori del Palau 
Falguera el Consell d’Infants per al curs 2014-2015. A 
més, en el marc de l’acte es va presentar la memòria del 
treball fet durant el curs passat pel Consell d’Infants. 

L’Equip de Govern va encarregar al Consell fer propos-
tes de jocs o activitats pel parc del Llobregat. Els nens i 
nenes van fer una dotzena d’aportacions i van demanar 
opinió als seus companys de classe, a familiars i a la 
ciutadania. Després de diverses reunions amb represen-
tants de l’Ajuntament, el projecte de reforma del parc ha 
incorporat diverses de les propostes del Consell d’Infants 
(tirolina, vila dels barrufets, zones esportives amb por-
teries i cistelles i taules de pícnic) i altres de noves com 
un escenari amb grades per fer-hi representacions, una 
zona dedicada al coneixement on hi haurà instruments 
musicals i una zona de pintura amb un mur de pissarra 
natural per dibuixar.

Dos alumnes de Sant Feliu, al Consell 
Nacional de la Infància

Amb motiu del Dia Mundial de la Infància, el 20 de novem-
bre es va constituir el Consell Nacional de la Infància i 
l’Adolescència de Catalunya al Palau Reial de Barcelona. 
L’òrgan està format per 46 infants i joves, entre els quals 
hi ha dos alumnes de Sant Feliu: Albert Sallent, de l’insti-
tut Martí Dot, i Lara Rosas, del col·legi Verge de la Salut. 

L’entrevistaEntitats amb veu

Alumnes de Sant Feliu, en la Conferència 
Estatal “Tinguem cura del planeta”

Un alumne de l’escola Bon Salvador, una alumna de l’Institut 
Olorda i una alumna de l’escola Verge de la Salut van partici-
par en la 2a Conferència Estatal de Joves “Tinguem cura del 
planeta”, celebrada a Barcelona del 12 al 15 de novembre. 
Els tres alumnes van ser seleccionats durant la IV Conferèn-
cia Catalana “Tinguem cura del planeta” de l’abril passat. 
Més de 120 joves de 70 centres de l’Estat van participar en 
l’esdeveniment.

Llegiu la versió completa de l’entrevista a
www.santfeliu.cat/butlleti/entrevista

}D’esquerra a dreta: Fernando Gastón, de l’escola Bon Sal-
vador; Anna de Alonso, de l’institut Olorda i Judith Saubi, de 
l’escola Verge de la Salut.
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